
 

Zápis z 10. zasedání AS FF UHK, konaného dne 22. 6. 2023, zapsala: Bc. M. Zemánková                                                          str. 1/8 

 

čj. UHK/DFF/2023/18100 
ZÁPIS z 10. zasedání  

Akademického senátu Filozofické fakulty UHK, 
konaného dne 22. června 2023 

v zasedací místnosti BSM4 
 
Přítomni: dr. Joukl, doc. Šandera, doc. Beran, dr. Hrubeš, dr. Trousil, D. Vosecká, Mgr. Burianová – 
online, P. Žďárská – online. 
J. Neubauer se s předem uvedenou omluvou dostavil v průběhu jednání. 
 
Omluveni: doc. Daneš 
Neomluven: R. Vyšanský 
 
Hosté: dr. Prouza, Ing. Svobodová, dr. F. Rigel, dr. Hradecký, dr. Rybenská, doc. Dufek, Mgr. Borůvková, 
Bc. Fliegerová, Bc. Vodička, dr. Bláhová 
 
 
Dr. Joukl, předseda senátu, přivítal všechny přítomné členy a konstatoval, že přítomností nadpoloviční 
většiny všech členů je senát usnášeníschopný.  
 
Dr. Joukl informoval přítomné, že ze zasedání je pořízen zvukový záznam z důvodu vyhotovení zápisu. 
 
Dr. Joukl předal slovo nově zvolenému kandidátovi na funkci děkana FF UHK pro volební období 2023–
2027, dr. Prouzovi. Dr. Prouza poděkoval všem senátorkám a senátorům za projevenou důvěru 
v souvislosti s výsledkem děkanské volby a uvedl, že se těší na další spolupráci. 
 
Dr. Joukl požádal přítomné senátory o hlasování o navrženém programu jednání: 
 
Program: 

1. Změna ve složení studentské komory AS FF UHK 
2. Etická infrastruktura na FF a UHK 
3. Výroční zpráva o činnosti FF UHK za rok 2022 
4. Výroční zpráva o hospodaření FF UHK za rok 2022 
5. Návrh rozpočtu FF UHK na rok 2023 
6. Záměr děkana jmenovat nebo odvolat proděkany FF UHK v dalším funkčním období 
7. Různé 

• Harmonogram zasedání AS FF UHK v novém akademickém roce 
• Příprava změny volebního řádu AS FF UHK – elektronické volby 
• Studentské evaluace výuky – formulace otázek v evaluačním dotazníku 
• Aktuální informace spojené s iniciativou Hodina pravdy 
• Jednání výboru ZO VOS s kvestorem ve věci zaručené minimální mzdy 

 
Hlasování o navrženém programu jednání: 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                5 Pro:                 3 
Proti:             0 Proti:              0 
Zdržel se:      0 Zdržel se:       0 
Nepřítomni:  1 Nepřítomni:   2  

Navržené usnesení bylo schváleno. 
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1. Změna ve složení studentské komory AS FF UHK  
Dr. Joukl informoval, že k 22. květnu 2023 přestala být členkou akademické obce FF UHK z důvodu 
ukončení studia Bc. Anna Tecza, čímž automaticky skončilo její členství ve Studentské komoře FF 
UHK. Dle volebního řádu AS FF UHK nastupuje na uvolněné místo v pořadí bezprostředně navazující 
nezvolená kandidátka, kterou je dnes přítomná Diana Vosecká. 

Dr. Joukl požádal novou senátorku SK AS FF UHK o stručné představení. 

Diana Vosecká uvedla, že nastupuje do 3. ročníku studijního programu Historie se zaměřením na 
vzdělávání a těší se na spolupráci se členy obou komor Akademického senátu FF UHK. 

 
2. Etická infrastruktura na FF a UHK 

Dr. Joukl tento bod otevřel podnětem senátora R. Vyšanského, a to přijetí doc. Dufka na Katedru 
politologie FF UHK. Dr. Joukl zmínil, že již minulý měsíc proběhlo u děkana FF jednání, kterého se 
zúčastnil dr. Joukl, doc. Šandera, dr. Hrubeš a R. Vyšanský. Na schůzce byly položeny a zodpovězeny 
nejzásadnější otázky a zároveň bylo dohodnuto, že další jednání bude přesunuto právě na dnešní 
den. Dr. Joukl zdůraznil, že doc. Dufek přivítal možnost zúčastnit se dnešního jednání včetně 
krátkého vyjádření k záležitosti. 

Dr. Joukl uvedl, že tento bod má širší rozměr, a to nastavení etické infrastruktury celkově na FF UHK 
a UHK, chystaných plánů do budoucna, dalších případných podnětů atd. 

Dr. Joukl vyzval senátorku AS UHK Bc. Annu Fliegerovou o vyjádření k tématu. Bc. Fliegerová uvedla, 
že na základě podnětů studujících iniciovala schůzku s vedoucím katedry politologie dr. Hrubešem, 
následně pak s děkanem FF dr. Prouzou. Schůzka se týkala proběhnuvšího výběrového řízení na 
pozici docenta KPOL. Dále pak požádala o schůzku paní dr. Bláhovou, která s doc. Dufkem 
spolupracovala 10 let. Následovala schůzka s doc. Dufkem a ostatními senátory AS UHK (za 
studentskou část AS UHK se s doc. Dufkem setkali Bc. Fliegerová, Mgr. Borůvková a Mgr Šípoš), na 
níž byly vzneseny konkrétní otázky. Bc. Fliegerová uvedla, že neshledali žádné nedostatky ohledně 
přijetí doc. Dufka na FF UHK a nevidí žádný důvod, proč by situace měla být dále, případně jinak 
řešena.  

Mgr. Barbora Borůvková, senátorka studentské komory AS UHK a zároveň členka Etické komise UHK, 
doplnila, že byla oslovena společností Konsent pro případ dalšího řešení. Mgr. Borůvková uvedla, že 
tato společnost na UHK pořádá workshopy, které se týkají problematiky prevence nevhodného 
chování jak ze strany zaměstnanců, tak ze strany studentstva. V případě jakýchkoli problémů se 
zaměstnanci i studenti na ně mohou obrátit. 

Dr. Joukl požádal o vyjádření doc. Dufka. Doc. Dufek poděkoval UHK v této nelehké situaci za novou 
příležitost, které si velmi váží a těší se na další spolupráci. Poděkoval za vzájemnou otevřenou 
komunikaci s akademiky a se studenty a za možnost vyjádřit svůj pohled na celou záležitost. Doc. 
Dufek uvedl, že je velmi rád za tvořící se etickou infrastrukturu na UHK. Sdělil, že je kdykoli a 
komukoli ochoten reagovat na jakékoli otázky. 

Dr. Bláhová doplnila, že doc. Dufka zná od svých bakalářských studií na Masarykově univerzitě, 
z hlediska hodnocení výuky se doc. Dufek choval vždy profesionálně. 

Doc. Šandera vznesl dotaz na nepřítomnost R. Vyšanského, který vznesl podnět. Nepřítomnost R. 
Vyšanského komentoval dr. Joukl. 

Dr. Hrubeš poděkoval za otevření tématu a vzájemnou komunikaci. 

Dr. Joukl předal slovo dr. Prouzovi s dotazem na současnou situaci etické infrastruktury na UHK. 

Dr. Prouza uvedl, že na UHK funguje Etická komise, která se zabývá případy, které vznikají porušením 
Etického kodexu UHK. Uvedl, že od nového akademického roku bude na UHK nově působit 
ombudsosoba, která bude zvenčí a nezatíženě řešit problémy spojené s etickou otázkou, s pracovně-
právními vztahy atd. všech zaměstnanců i studentů UHK. 
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Dr. Prouza konstatoval, že studenti mají možnost anonymně se vyjádřit v rámci studentských 
evaluací. Zmínil, že tento prostředek ne vždy dobře funguje, ať už z obav z anonymity či z malých 
studijních skupin. 

Dr. Prouza dále sdělil, že se plánuje zavedení zástupců jednotlivých ročníků, kteří by v průběhu roku 
sbírali podněty od svých kolegů, které by byly dále tlumočeny vedoucím kateder/ústavů, ale i vedení 
FF. Konkrétní obrysy tohoto systému by dr. Prouza rád připravil ve spolupráci s AS FF UHK. 

V diskusi dále vystoupili dr. Rybenská, Bc. Fliegerová, Mgr. Borůvková, doc. Šandera, dr. Trousil, D. 
Vosecká, jejíž nápad s videem zdůrazňující informace o anonymitě evaluací bude dále tlumočen na 
kolegiu. Dr. Trousil uvedl, že papírová forma evaluací měla větší účast studentů než elektronická. 

Doc. Šandera vznesl dotaz, zda by celoročně nemohla být otevřena webová stránka, kam by studenti 
anonymně mohli psát podněty, připomínky. Dr. Rybenská doplnila, zda by nešlo zřídit anonymní 
interní fórum. Dr. Prouza uvedl, že dotaz přednese na kolegium a doplnil, že na stránkách UHK již 
existuje Uniforum, které však není anonymní. 

Dr. Trousil poznamenal, že v případě správného a řádného fungování stávajících institucí na UHK, 
by nebylo zapotřebí zřizovat další orgány. Proti zřízení ombudsosoby nemá námitek. 

Bc. Fliegerová doplnila, že na základě vlastních zkušeností ze členství v Etické komisi jsou lidé více 
otevřeni v hovoru s jednou osobou než se skupinou lidí.  

 
3. Výroční zpráva o činnosti FF UHK za rok 2022 

Úvodní slovo měl dr. Prouza, který sdělil, že zpráva byla předložena akademické obci dne 18. května 
2023 na zasedání akademické obce. 
 
Dr. Joukl upozornil, že zpráva před zveřejněním projde jazykovou kontrolou a grafickou úpravou. 
Vznesl dotaz, zda bude vydána v tištěné formě či pouze elektronicky. Bc. Vodička uvedl, že pouze 
elektronicky.  
 
Návrh usnesení: 
AS FF UHK schvaluje Zprávu o činnosti FF UHK za rok 2022 
 
Hlasování o návrhu: 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                5  Pro:                 3 
Proti:             0  Proti:               0 
Zdržel se:      0  Zdržel se:        0 
Nepřítomni:  1  Nepřítomni:    2 

 
Navržené usnesení bylo schváleno. 

 

4. Výroční zpráva o hospodaření FF UHK za rok 2022 
 
Úvodní slovo měla Ing. Svobodová, tajemnice fakulty, která stručně představila zprávu o 
hospodaření za minulý rok. Uvedla, že i tato zpráva byla představena na zasedání akademické obce 
dne 18. května 2023. Ing. Svobodová uvedla, že FF ušetřila 4,7 mil. Kč, převážně díky smluvnímu 
záchrannému archeologickému výzkumu. Prostředky byly převedeny do fondu provozních 
prostředků.  
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Dr. Prouza doplnil, že rezerva je pro nás důležitá i z důvodu rekonstrukce vedlejší budovy C, což 
bude velký zásah do rozpočtu (nárůst ceny rekonstrukce o téměř dvojnásobek). 

Dr. Joukl vznesl dotaz, zda existuje srovnání s ostatními fakultami. Dr. Prouza uvedl, že důležitým 
kritériem hodnocení je převod prostředků do FPP, kdy FF je na tom ze všech fakult nejlépe. Jak bylo 
uvedeno výše, je to převážně díky pracovišti CETA a vědě na FF. 

Dr. Joukl se v této souvislosti dotázal na „finanční závislost“ na pracovišti CETA. Dr. Prouza uvedl, 
že prostředky z CETA jsou pro nás zásadní, ve velké míře se však i zpátky investují do tohoto 
pracoviště, viz nově vybavené a otevřené laboratoře na budově E. 

Dr. Joukl se dále dotázal v souvislosti se včerejším jednáním s kvestorem, kdy bylo sděleno, že 
případné finanční škrty mohou vést k neudržitelnosti některých agend na rektorátu, zda by obdobná 
situace hrozila i u nás na děkanátu. Dr. Prouza reagoval, že vše bude odvislé od vývoje rozpočtu. 
Nicméně uvedl, že podpora děkanátu směrem ke studentům i akademikům je nadstandardní oproti 
jiným fakultám, což se mimo jiné ukazuje i v evaluacích, a není jeho záměrem počet 
zaměstnanců/agend snižovat.  

 
Návrh usnesení: 
AS FF UHK schvaluje Zprávu o hospodaření FF UHK za rok 2022 
 
Hlasování o návrhu: 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                5  Pro:                  3 
Proti:             0  Proti:               0 
Zdržel se:      0  Zdržel se:        0 
Nepřítomni:  1  Nepřítomni:   2 
 
Navržené usnesení bylo schváleno. 
 
 

5. Návrh rozpočtu FF UHK na rok 2023 

Úvodní slovo měla Ing. Svobodová, tajemnice fakulty. Ing. Svobodová uvedla, že k vlastnímu 
rozpočtu byl připraven i komentář. Rozpočet se skládá z fixní a výkonové části, je připravený jako 
vyrovnaný.  
V diskusi vystoupili doc. Šandera, dr. Hrubeš a dr. Trousil (dotazy týkající se položky pojistné, úroky, 
spotřeba materiálu). 
Dr. Trousil se dotázal, z čeho se bude platit pokuta inspektorátu práce. Dr. Prouza uvedl, že částka 
by to měla být symbolická a hradit by ji měla z principiálního důvodu UHK, ne FF. 
Doc. Šandera opakovaně vznesl dotaz ohledně možné montáže klimatizačních jednotek na budově 
B směrem ke Gočárově třídě.  

 
Návrh usnesení: 
AS FF UHK schvaluje rozpočet FF UHK na rok 2023. 
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Hlasování o návrhu: 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:               5  Pro:                 3 
Proti:             0  Proti:               0 
Zdržel se:      0  Zdržel se:        0 
Nepřítomni:  1  Nepřítomni:    2 
 
Navržené usnesení bylo schváleno. 

 
6. Záměr děkana jmenovat nebo odvolat proděkany FF UHK v dalším funkčním období 

Dr. Joukl předal slovo dr. Prouzovi. 

Dr. Prouza uvedl, že v současné době nedojde ke změně v žádné proděkanské gesci. S největší 
pravděpodobností ke změně dojde v září v gesci věda a výzkum na vlastní žádost současného 
proděkana. 

Dr. Trousil uvedl, že si váží dr. Mangela svým velmi aktivním bojem proti predátorským 
vydavatelstvím. V diskuzi dále vystoupili dr. Prouza a dr. Joukl, který poděkoval všem proděkanům 
za vstřícnost a spolupráci s AS FF UHK. 

Návrh usnesení: 
Akademický senát byl seznámen se záměrem děkana FF UHK s ohledem na proděkanské funkce a 
tento záměr akceptuje. 

 
Hlasování o návrhu: 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:               5  Pro:                 4 
Proti:             0  Proti:               0 
Zdržel se:      0  Zdržel se:        0 
Nepřítomni:  1  Nepřítomni:    1 
 
Navržené usnesení bylo schváleno. 

Pozn.: O usnesení bylo hlasováno po příchodu senátora J. Neubauera. 

7. Různé 
• Harmonogram zasedání AS FF UHK v novém akademickém roce 
 
Pro zimní semestr AR 2023/2024 jsou naplánována jednání AS následovně: 
(jednání probíhají vždy ve čtvrtek dopoledne, týden po poradě vedoucích pracovišť) 

Čas začátku jednání byl odsouhlasen na čtvrtek 9.30 hod., ale s těmito výjimkami: 
 
Čtvrtek 21. září odpoledne od 13 hod. (28. září je státní svátek) 
Čtvrtek 26. října (19. října probíhají promoce) 
Čtvrtek 16. listopadu 
Čtvrtek 14. prosince odpoledne od 13 hod. 
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• Příprava změny volebního řádu AS FF UHK – elektronické volby 
 
Na 6. zasedání AS FF UHK dne 16. února byla ustanovena pracovní skupina pro zahájení příprav 
změny Volebního řádu AS FF UHK z důvodu přechodu na elektronické volby v tomto složení: 

Dr. Milan Hrubeš 
Dr. Miroslav Joukl 
Mgr. Klára Burianová 

Dr. Joukl zmínil, že elektronické volby by měly být připraveny až do příštích voleb do AS FF UHK, 
je tedy dostatek času.  

Dr. Joukl uvedl, že ve stávajícím volebním řádu je zakotveno pravidlo, které se týká náhrady 
členů do studentské komory, kdy ke změně může dojít pouze třikrát, poté musí být vyhlášeny 
doplňující volby. Dr. Joukl dává na zvážení zrušení tohoto bodu, tzn. možnost využití všech 
náhradníků. 

Předseda komise obešle senátorky a senátory se stávajícími volebními řády AS ostatních fakult 
a velkého senátu spolu s komentáři a návrhy k promyšlení. V říjnu komise předloží záměr. 

 
• Studentské evaluace výuky – formulace otázek v evaluačním dotazníku 

Dr. Joukl předal slovo dr. Trousilovi.  
Dr. Trousil uvedl, že změna evaluačních otázek byla řešena již v březnu 2022 v rámci 
připomínkového řízení k evaluacím. V listopadu 2022 byl vznesen dotaz na velkém senátu, zda 
a kdy dojde ke změně otázek.  
Dr. Trousil upozornil na metodologické nedostatky otázek s tím, že většina otázek je 
víceznačných (uvedl konkrétní příklady s komentářem).  
Dr. Trousil přednesl návrh usnesení v tomto znění: 
"AS FF UHK žádá AS UHK, aby inicioval jednání s vedením UHK o úpravě podoby otázek k evaluaci 
výuky v systému STAG. Všechny stávající otázky k evaluaci jsou totiž víceznačné. AS FF UHK také 
považuje za vhodné zařadit otázku na pravidelnost navštěvování výuky 
respondenty/studujícími."   
Proběhla diskuse, ve které vystoupili doc. Beran, dr. Hrubeš a doc. Šandera. 
Dr. Hradecký poděkoval za podnět a konstatoval, že zcela souhlasí s dr. Trousilem ve věci 
nejednoznačnosti a špatné formulace otázek. Uvedl, že když se řešil systém změny dotazníkové 
ankety, FF vypracovala body, které byly dnes zmíněny. Většina návrhů nebyla vyslyšena. Dr. 
Prouza uvedl, že tato otázka se řešila i na kolegiu rektora a otázky byly stanoveny na základě 
výzkumu a nebyla vůle je měnit. Dr. Hradecký i dr. Prouza plně podporují tlak na změnu ze strany 
senátu. 
Proběhla diskuse, ve které vystoupili dr. Joukl (možnost komentářů), dr. Hrubeš (rozdělení 
nejednoznačné otázky do více jasně vysvětlených). 
Dr. Joukl zmínil reakci senátorky Mgr Burianové, která taktéž zmínila nejednoznačnost otázek 
na základě vlastní zkušenosti s vyplňováním. 
Dr. Hrubeš dále uvedl, že STAG neumožňuje vygenerovat tabulku v excelu při vyhodnocení 
evaluací vyučujících. Dr. Hradecký uvedl, že podnět byl již předán správci systému. 
Dr. Prouza dále navrhl, aby podnět týkající se změny otázek evaluací byl otevřen i na jednání 
studijní gesce na úrovni rektorátu a zadat toto jako úkol. 
Dr. Prouza navrhl vytvoření komise, která se bude zabývat revizí systému evaluace výuky. 
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Na jednání se dostavil senátor J. Neubauer. 
Na základě hojné diskuse byl původně uvedený návrh usnesení změněn následovně: 
Návrh znění usnesení: 
AS FF UHK žádá AS UHK, aby inicioval jednání s vedením UHK o úpravě podoby otázek k evaluaci 
výuky v systému STAG. Většina otázek k evaluaci je totiž víceznačných. AS FF UHK zároveň vyzývá 
AS UHK k vytvoření komise, která se bude zabývat revizí systému evaluace výuky.  
Hlasování o návrhu: 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:               5  Pro:                 4 
Proti:             0  Proti:               0 
Zdržel se:      0  Zdržel se:        0 
Nepřítomni:  1  Nepřítomni:    1 

 
Navržené usnesení bylo schváleno. 

V této části jednání pan proděkan dr. Rigel požádal o vyjádření senátu k záměru dr. Prouzy 
děkana jmenovat nebo odvolat proděkany FF UHK v dalším funkčním období formou usnesení, 
viz výše. 
 

• Aktuální informace spojené s iniciativou Hodina pravdy 
Dr. Joukl uvedl, že 23. 6. proběhne další jednání s předsedy AS, kteří iniciují nebo podporují akci 
Hodina pravdy. Dr. Joukl uvedl, že se momentálně diskutuje o oživení akce v říjnu, vše bude 
odvislé od vyjádření a jednání vlády. 
Dr. Joukl přepošle aktuální dokumenty, které budou taktéž zveřejněny na webových stránkách 
FF. 
Dr. Trousil doplnil, že proběhla schůze výboru odborové organizace, kde se řešila otázka 
stávkové pohotovosti s tím, že bylo usneseno, že se vyčká se stávkou dle dalšího vývoje. 
Vyhrocení situace se očekává v říjnu. 
 

• Jednání výboru ZO VOS s kvestorem ve věci zaručené minimální mzdy 
Dr. Joukl uvedl, že došlo k plánovanému jednání s kvestorem. Inspektorát práce provedl na UHK 
kontrolu, zjištěné nedostatky byly popsány a budou odstraněny. Jednání s vybranými 
pracovníky proběhne na úrovni fakulty. Je zde vůle jasně deklarovat, že odborní asistenti patří 
do 7. stupně zaručené minimální mzdy. Z jednání vzešla usnesení, že i u THP je nutné provést 
kontrolu tak, aby vše bylo v pořádku. 
Dr. Trousil doplnil, že problematika se řeší od roku 2018. Uvedl, že mzda bude doplacena za 
kontrolované období (2022-2023). Dr. Trousil uvedl, že se objevily hlasy, které osočovaly 
vybrané zaměstnance za nesprávný způsob řešení situace, přestože inspektorát práce jasně 
konstatoval, že zaměstnavatel porušil zákon. Dr. Trousil dále uvedl, že odbory vyzývají všechny 
zaměstnance, kteří mají podezření, že nedostávají zákonem garantovanou minimální mzdu, aby 
se na odbory obrátili. Odbory momentálně žádají dodržování zákona a případně požadují 
kontrolu hospodaření na rektorátu z hlediska účelově vynaložených prostředků ze zakázky 
1000. 
V diskusi vystoupili dr. Prouza a Ing. Svobodová, kteří si nejsou vědomi, že by tato problematika 
byla s vedením FF kdy konzultována. V diskusi dále vystoupili dr. Trousil a dr. Joukl 
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Dr. Joukl připomněl termín plánovaného 11. zasedání AS FF UHK – čtvrtek 21. září odpoledne od 
13 hod. a poděkoval všem přítomným za účast na dnešním jednání. 
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